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P r o t o k ó ł  Nr XIV/15 
z sesji Rady Gminy Skoroszyce 

z dnia 29 grudnia 2015r. 
 

   Przewodniczący Rady Gminy Skoroszyce Henryk Sokołowski w obecności 13 
radnych (w sesji nie uczestniczyła radna Anna Słowiak) otworzył sesję, przedstawił 
porządek obrad, do którego zaproponował wprowadzenie kilku zmian. 
 
Przedstawił p. Pawła Sekietę Powiatowego Konserwatora Zabytków, który przybył 
na zaproszenie p. Wójt w celu wyjaśnienia kwestii obiektów zabytkowych na 
terenie naszej gminy. Zaproponował dyskusję w pkt 4a. 
 
Radni przyjęli tę propozycję jednogłośnie 13 głosami „za” 
 
z-ca wójta p. Rudkowski – złożył wniosek o wprowadzenie do porządku obrad 
projektu uchwały w sprawie niewygasających wydatków budżetowych, w związku z 
koniecznością przedłużenia realizacji zadania na ulicy Piaskowej w Skoroszycach. 
Projekt uchwały był już omawiany na dwóch komisjach Rady Gminy. 
 
Przew. zaproponował tę sprawę jako pkt 10a. 
Radni przyjęli jednogłośnie 13 głosami „za”. 
 
Następnie przew. RG przedstawił sprawę uchylenia uchwały RG Nr XIII/81/15  z 
poprzedniej sesji dot. przystąpienia do zmiany planu zagospodarowania 
przestrzennego dla wsi Makowice w związku z otrzymanym pismem z  Opolskiego 
Urzędu Wojewódzkiego Wydział Infrastruktury, że dołączona mapka jest mało 
czytelna, oraz w związku z niepełną podstawą prawną w treści uchwały. 
Zaproponował pkt 10 b. 
 
Radni przyjęli propozycję zmian  porządku obrad jednogłośnie 13 głosami „za”. 
 
Przew. RG – w ślad za uchyleniem uchwały o planie zagospodarowania 
przestrzennego zaproponował podjęcie nowej uchwały z właściwą podstawą prawną 
oraz właściwą mapką wsi Makowice. Zaproponował pkt 10 c.  
Radni przyjęli propozycję zmiany porządku obrad jednogłośnie 13 głosami „za”. 
 
Zatem przyjęto porządek obrad w następującej kolejności: 
 

1. Otwarcie obrad. 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji . 
3. Interpelacje radnych. 
4. Informacja wójta za okres od poprzedniej sesji. 
4a. Spotkanie z Konserwatorem Zabytków – informacja o sposobie ochrony 
zabytków w gminie. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2015 rok. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej. 

Podjęcie uchwały w sprawie chwalenia budżetu gminy na 2016 rok. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniego Programu Współpracy z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 
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ustawy o działalności pożytku publicznego i wolontariacie na lata 2016 – 
2018. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu  
Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ofiar Przemocy w Rodzinie na 
terenie Gminy Skoroszyce. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zmiany Statutu Związku Gmin Śląska 
Opolskiego w Opolu. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przedłużenie umowy 
dzierżawy na kolejne 3 lata. 

10 a. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków niewgasających z 
upływem roku budżetowego 2015, oraz określenia ostatecznego  terminu 
dokonania wydatków. 
10b. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XIII/81/15 Rady Gminy 
Skoroszyce z dnia 27 listopada 2015r. w sprawie  przystąpienia do sporządzenia 
zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego obrębu Makowice. 
10c. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części obrębu Makowice. 
11. Odpowiedzi na interpelacje. 
12. Zapytania i wolne wnioski. 
13. Zakończenie sesji. 

 
Ad 2 
 
Protokół z poprzedniej sesji został przyjęty jednogłośnie 13 głosami „za” bez 
odczytywania. 
 
Ad 3 
 
I n t we r p e l a c j e   r a d n y c h: 
 
Radna  Klimas –jest potrzeba założenia progów spowalniających koło kościoła w 
Czarnolesie. Kierowcy jeżdżą za szybko w tym miejscu, droga jest mało widoczna, 
nietrudno nieszczęście. 
 
Doszedł radny Krzysztof Jagusz. Od tej chwili w sesji uczestniczyło 14 radnych. 
 
Ad 4 
 
Sprawozdanie z pracy Wójta Gminy za okres od ostatniej sesji przedstawiła p. Wójt Barbara  
Dybczak. 

Szanowni Państwo, 

przedstawiam sprawozdanie z pracy Wójta Gm. Skoroszyce w okresie od ostatniej sesji tj. 
27.11.15 r. do 28.12.15 r. 
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1.12.15 r. 

Uczestniczyłam w V Zgromadzeniu Związku Gmin Śląska Opolskiego VII kadencji 
dotyczącym podsumowania roku. 

2.12.15 

Wójt B. Rudkowski wziął udział w spotkaniu roboczym z partnerami z PN 2020 w sprawie 
powołania stowarzyszenia na bazie tego partnerstwa. 

3.12.15 r. 

Odbyło się spotkanie z firmą prawniczą Deloitte. 

Podpisałam akty notarialne przejęcia działek od Agencji Nieruch Rolnych 

4.12.15 r. 

Odbyło się szkolenie pracowników związane z administrowaniem nową str. internetową. 

5.12.15 r. 

Uczestniczyłam w rocznym spotkaniu podsumowującym współpracę jednostek OSP w 
Powiecie Nyskim. 

6.12.15 r. 

Wójt P. B. Rudkowski wziął udział w zabawie mikołajkowej w Chróścinie. 

10.12.15 r. 

Zlecono zamówienie materiałów niezbędnych do wykonania zadania inwestycyjnego 
instalacji c.o. w świetlicy wiejskiej w miejscowości Czarnolas. Zgodnie z przedstawioną 
ofertą wynagrodzenie za usługę wynosi 18 629,99 zł, w tym koszt pieca 8 103,99 zł brutto. 

11.12.15 r. 

Podpisałam umowę z firmą POL-BUD, H. Pleśniak na wykonanie studzienek ściekowych 
odprowadzających wodę opadowe z ul. Poziomkowej. Realizacja 11.12.15 r.- 28.12.15 r., 
kwota 10 586,44 zł brutto. 

Został sporządzony protokół konieczności wykonania robót dodatkowych związanych z 
wykonaniem podbudowy z gruntu stabilizowanego cementem na głębokości 15 cm i 
powierzchni ok. 500 m2, szacunkowa wartość robót dodatkowych 17 220, 00 zł brutto. 
Wykonanie robót dodatkowych nie ma wpływu na termin zakończenia zadania. 

 

. 
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Odbyło się Walne Zebranie Członków Stowarzyszenia, na którym reprezentował nas Wójt P. 
B. Rudkowski. Cel – zaopiniowanie i przyjęcie Lok. Strategii Rozwoju Nys. Ks. Jezior i Gór. 

Pracownicy ANR wizytowali stan wykonywania zadań, na które gmina otrzymała bezzwrotne 
finansowanie. 

15.12.15 r. 

• Zostało zlecone zamówienie niezbędnych materiałów do oznakowania dróg i 
parkingu. Sprzedawcą jest firma ReZnak, Opole, T. W. Burzyńscy, kwota 1 377,11 zł. 

• Dokonaliśmy odbioru drogi w Mroczkowej „na folwark”. 
• Zakończono roboty w budynkach mieszkalnych w Skoroszycach przy ul. Parkowej 2C 

i 2B. 
• Otrzymałam informację z Zarządu Dróg Woj. w Opolu w sprawie oznakowania 

wjazdu oraz skrętu w prawo do m. Chróścina dr. woj. nr 401 na ul. Szkolną oraz 
wjazdu i skrętu w lewo do m. Pniewie, że nasze pismo (GKM.7226.23.2015.MJ z dn. 
2.12.15 r.) w tej sprawie zostało przekazane celem załatwienia według kompetencji 
(interpelacja radnej C. Gmyr). 

• Dyr. Zak. Karnego P. płk Mirosław Rasławski powiadomił mnie, że aktualnie nie ma 
możliwości nieodpłatnego zatrudnienia skazanych przy pracach porządkowych na 
rzecz gm. Skoroszyce z powodu braku skazanych, którzy spełnialiby niezbędne 
warunki do zatrudnienia poza terenem jednostki penitencjarnej. Sprawa ponownie 
zostanie rozpatrzona w 2. kwartale 2016 r.  

 

16.12.1 r. 

Podpisałam umowę o dzieło z p. A. Jagieło, dotyczącą opracowania projektów organizacji 

ruchu drogowego dla dróg: ul. Ogrodowa i ul. Poziomkowa w Skoroszycach, kwota 1 400,00 

zł brutto, termin 16.12.15 r.- 23.12.15 r. 

17.12.15 r. 

Uczestniczyłam w spotkaniu podsumowującym pracę w 2015 r. przez Opolskie Centrum 

Rozwoju Gospodarki. 

18.12.15 r. 

• Złożyliśmy zapytanie ofertowe na opracowanie zmiany planu zagospodarowania 

przestrzennego Makowic zgodnie z uchwałą nr XIII/81/15 RG Skoroszyce z dn. 

27.11.15 r. Termin składania ofert do 31.12 15 r., termin realizacji 12 miesięcy od 

podpisania umowy. 
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• Zakończono budowę oświetlenia ulicznego typu OPC-1 S-70 w ramach budowy ulicy 

Poziomkowej w Skoroszycach, kwota 6 150,00 zł. 

• Dokonałam odbioru remontu i bieżącej konserwacji małej architektury na boisku 

sportowym w Skoroszycach (remont wiat dla gości i gospodarzy), kwota 7 450,00 zł. 

• Wykonano zgodnie z umową rewitalizacji parku w Skoroszycach dokumentację tech. 

na 1 pkt oświetlenia ulicz. przy ul. Parkowej, kwota brutto 1 800,00 zł. 

• Dokonano odbioru budowy oświetlenia dr. w Mroczkowej 1. etap, kwota 12 500,00 zł. 

 

19.12.15 r. 

Wójt Bernard Rudkowski wziął udział w spotkaniu opłatkowych zorganizowanym przez 

Opol. Związek Piłki Nożnej w Charbielinie. RG i Wójt Gm. Skoroszyce otrzymali 

dyplomy uznania i podziękowanie za wspieranie klubów piłkarskich, które to wspieranie 

służy rozwojowi piłki nożnej w pow. nyskim. 

21.12.15 r. 

• Zakończono roboty budowlane w budynku mieszkalnym w Skoroszycach przy ul. 

Parkowej 2C zgodnie z umową, kwota brutto 15 277,78 zł. 

• UM Woj. Opolskiego Departament PROW powiadomił mnie pismem, że 7.12.15 r. 

zostało przekazane Agencji Restrukturyzacji i Moder. Rol. zlecenie płatności na kwotę 

365 584, 00 zł (dotacja na skate park w Chróścinie). 

22.12.15 r. 

• Zakończono budowę ul. Poziomkowej wraz z oświetleniem ulicznym, kwota brutto 

150 584,09 zł zgodnie z umową bezzwrotnej pomocy finansowej zawartej pomiędzy 

Gm. Skoroszyce a ANR- Oddział Opole. 

• Wykonano roboty budowlane w budynku mieszkalnym w Skoroszycach przy ul. 

Parkowej 2B, zgodnie z umową bezzwrotnej pomocy finansowej zawartej między 

Gm. Skoroszyce a ANR- Oddział Opole, kwota brutto 35 913,02 zł. 

• W odp. na nasze pismo (GKM.7226.25.2015.MJ z dn. 8.12.15 r.) Główny Inspekt. 

Transportu Ruchu Dr., Delegatura Śląska powiadomił, że materiały z 
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• wykonywanych czynności w sprawie montażu stacjonarnego urządzenia 

rejestrującego – fotoradaru w m. St. Grodków w ciągu dr. woj. nr 401 zostały 

przekazane o Centrum Automatycznego Nadzoru nad Ruchem Drogowym celem 

podjęcia decyzji w sprawie oraz udzielania odp. wnioskodawcy. 

Dziękuję Państwu za pomoc i współpracę w minionym okresie. 

 
Do  przedstawionego sprawozdania pytania zadali: 
 
Radny Filas – kilka miesięcy temu przedstawiła pani informację p. 
Dziubandowskiego, że do końca roku znikną rosnące przy drodze  wojewódzkiej  
topole. Mamy już koniec roku, a drzewa nadal są. Drzewa te są bardzo kruche, 
podczas wiatrów zagrażają życiu kierowców i pieszych. Rosną sobie nadal, nic  w 
sprawie ich usunięcia się  nie dzieje, 
 
p. Wójt – taką informację przekazywał nie p. Dziubandowski, a Starosta Nyski p. 
Biłobran, który odpowiada za drogi powiatowe, a nie za wojewódzkie. Na 
Konwencie wójtów i burmistrzów powiedział, że do  końca kadencji znikną 
wszystkie topole rosnące przy drogach powiatowych w  całym powiecie. 
 
p. Rudkowski – obecnie mamy informację także z Wojewódzkiego Zarządu Dróg, że 
odbywa się przetarg na wycięcie drzew w pasie drogi wojewódzkiej. Jest 
zapewnienie, że do końca stycznia 2016r. mają zostać usunięte. 
 
p. Wójt -  sprawę usunięcia topól rosnących przy drodze wojewódzkiej, a 
konkretnie w okolicach Starego Grodkowa, zgłosił w interpelacjach radny p. 
Kaczmarczyk. W ślad za tym wysłałam stosowne pismo. Rozmawiałam również 
telefonicznie z p. Markiem Kręcichwostem z Wojewódzkiego zarządu Dróg, który 
zapewnił mnie, że do końca stycznia przyszłego roku sprawa będzie  załatwiona.  
Jeśli chodzi o topole rosnące przy drodze powiatowej do Brzezin, sprawę zgłaszał 
radny Jagusz, było ustne zezwolenie na ich usunięcie, nie na piśmie, dlatego na 
razie wstrzymałam sprawę. 
Sprawa rosnących przy drogach topól jest najczęściej stawiana na Konwencie 
wójtów i burmistrzów. Pan Starosta Biłobran deklarował, że do końca obecnej 
kadencji spowoduje, że wszystkie suche topole w całym powiecie nyskim zostaną 
usunięte. Informacja taka została również zamieszczona w Nowej Trybunie 
Opolskiej. 
 
Nie było więcej dyskusji, pytań. 
 
Ad 4a 
 
Na zaproszenie p. Wójt przybył  Powiatowy Konserwator Zabytków p. Paweł 
Sekieta.  
Radni bardzo często zgłaszali potrzebę spotkania z Konserwatorem Zabytków w 
związku z problemem ze zdefiniowaniem, co jest zabytkiem, a co nie. 
Przewodniczący przywitał gościa i poprosił o przedstawienie sprawy. 
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p. Sekieta  przedstawił akty prawne i zasady obowiązujące w ochronie zabytków. 
Powiedział, że to do gminy należy prowadzenie ewidencji zabytków gminnych, oraz 
stworzenie Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami w gminie. Natomiast 
Wojewoda prowadzi Rejestr zabytków w województwie. Początki Rejestru sięgają 
lat sześćdziesiątych poprzedniego wieku. W tym  Rejestrze dwie miejscowości 
Gminy Skoroszyce tj. Makowice i Sidzina zostały zapisane jako wsie o wyjątkowej 
zabudowie tj. promienistej. Polega to na tym, że budynki postawione są przy 
głównej drodze przez wieś i od tej drogi następuje rozwidlenie dróg. 
Wojewoda Opolskie p. Wilczyński powołał zespół ds. oceny zabytków całych wsi w 
województwie. Raport z tych prac jest zamieszczony na stronach Opolskiego 
Urzędu Wojewódzkiego. 
Z raportu tego wynika, że rejestrem zabytków objęto nawet całe wsie. 
Zaproponowano tym wsiom  uczestnictwo w programie” Najpiękniejsza wieś”, po to 
aby mogły skorzystać ze środków unijnych na renowację budynków. 
 
Przew. Sokołowski – kto jest władny  w tym, aby dany budynek ściągnąć z 
ewidencji zabytków? 
 
Radny Kaczmarczyk – w sprawie gminnej ewidencji zabytków, to nigdy nikogo nie 
było u nas, żadnego pracownika, żeby poinformować, że dany budynek jest 
zabytkiem i wszelkie prace przy nim, muszą być skonsultowane z Konserwatorem 
zabytków. Skąd mam wiedzieć, że mój dom jest zabytkowy, gdzie mam się tego 
dowiedzieć.  
Pisaliśmy w roku ubiegłym pisma do Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków o 
wykreślenie wielu budynków, na nasze pisma Konserwator tylko kilka budynków 
wykreślił, reszta nadal figuruje jako zbytki, co mamy z tym zrobić? Nie 
otrzymaliśmy żadnej odpowiedzi na nasze pisma. 
 
Radny Jagusz – w tych budynkach mieszkamy od wielu lat, ulepszaliśmy je, 
remontowaliśmy nie wiedząc, że mieszkamy w budynkach zabytkowych. Chciałbym 
się dowiedzieć jakie czynniki były brane pod uwagę, jakie kryteria obowiązywały do 
zakwalifikowania tych domów do ewidencji zabytków. 
Druga sprawa, zdarza się często, że kilka budynków praktycznie już nie istnieje, a 
wiele jest zniszczonych. Dlaczego więc właściciel musi o to dbać, jak budynku już 
nie ma, a jest w ewidencji, o czym dowiedział się z projektu planu 
zagospodarowania przestrzennego. Kiedy te budynki zostały wciągnięte do rejestru? 
Proponuję powołać w Starostwie komórkę, która przejedzie po wsiach i zobaczy na 
własne oczy te budynki i wtedy może da się to zweryfikować. 
 
Radna Rogalińska – czy właściciele tych zabytków mają jakieś ulgi od Państwa? 
 
p. Sekieta  - trzeba rozgraniczyć pewne rzeczy. Jeżeli chodzi o wpisanie budynków 
do rejestru zabytków. W 1962 r. została podjęta ustawa  o wpisie do rejestru 
zabytków i kwerenda, na mocy których już wtedy te budynki zostały ujęte i 
zapisane w rejestrze zabytków. Wtedy właściciel otrzymywał od państwa decyzję o 
wpisaniu do rejestru zabytków. Taki rejestr prowadził Wojewoda. Było to też 
ujmowane w planach zagospodarowania przestrzennego danych miejscowości. 
Takie plany były wykładane do wglądu, ale zazwyczaj nie interesowano się tym. 
Dopiero wtedy, kiedy zaczęło to dotykać samego właściciela następował problem. 
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Następnie obowiązek wykonania gminnej ewidencji zabytków spoczął na 
samorządach. Wykonując nowe plany zagospodarowania przestrzennego uzgadnia 
się je  m.in. z Konserwatorem Zabytków, który projektantowi przekazuje 
informację o wykazie budynków zabytkowych danej  miejscowości. 
 
Radny Jagusz – ale jeśli zostałaby powołana taka komisja ds. weryfikacji tych 
zabytków na wniosek mieszkańców  komisja przeszłaby się po wsi, to na pewno 
ubyłoby  w wykazie tych zabytków, bo niedługo to z tych wsi zrobi się skansen. 
 
p. Sekieta -  nie mama takich kompetencji, decyzja o prowadzeniu rejestru 
zabytków należy do Ministra Kultury i Dziedzictwa Narodowego. Trzeba o tym 
mówić również projektantom planów zagospodarowania przestrzennego, zwrócić 
uwagę, że budynek – ruina już nie istnieje i należałoby go wykreślić z rejestru 
zabytków. Trzeba również zacząć takie działania już wcześniej i podejść do 
przepisów z sensem i zrozumieniem. 
Jeżeli w budynku były przeprowadzane remonty bez wcześniejszego uzgodnienia z 
Konserwatorem Zabytków, a zostanie to stwierdzone, wówczas należy się liczyć z 
ukaraniem właściciela. 
 
Przew. Sokołowski – czy zatem nie byłoby dobrze aby stworzyć na nowo całą 
ewidencję zabytków? 
 
p. Sekieta -  nie można tak postąpić, bo brak jest ku temu podstaw prawnych. 
Gmina ma obowiązek sporządzić karty ewidencyjne zabytków i jeśli to będzie 
rzetelnie wykonane, to sprawy zweryfikowania obiektów  zabytkowych można 
wyprowadzić  prawidłowo. 
 W sprawie ulg dla właścicieli zabytków, można starać się o środki unijne, ale to 
bardzo długa i zawiła droga do celu, nie mniej jednak zawsze warto spróbować. 
 
Więcej dyskusji nie było. 
 
Przew. Sokołowski – podziękował p. Sekiecie  za przybycie i wyjaśnienie spornych 
kwestii oraz stosowania prawidłowo przepisów  dot. ochrony zabytków. 
Szkoda ludzi starszych, którzy mieszkają w budynkach objętych ochroną, że nie 
będą mogli skorzystać z programów unijnych na  ich remont. 
 
Ad 5 
 
Projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2015 rok był 
szczegółowo omawiany na wszystkich komisjach, pozytywnie zaopiniowany, nie 
było pytań, zatem przewodniczący przedstawił projekt uchwały i poddał pod 
głosowanie, przyjęto jednogłośnie 14 głosami „za”. 
 
Podjęto uchwałę Nr XIV/83/2015 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 
2015 rok. 
 
 
Ad 6 
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Przewodniczący powiedział, że projekt uchwały  w sprawie prognozy został 
przygotowany, wysłany wraz  z projektem budżetu na 2016 rok do Regionalnej Izby 
Obrachunkowej, a ta przesłała w tej sprawie swoją opinię. 
Odczytał uchwałę Nr 585/2015 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Opolu z dnia 11 grudnia 2015r. w sprawie opinii o przedłożonym 
projekcie uchwały o wieloletniej prognozie finansowej Gminy Skoroszyce. Opinia 
była pozytywna. 
 
Wszystkie komisje stałe omawiały na swoich posiedzeniach projekt uchwały i 
pozytywnie zaopiniowały. 
 
Następnie przewodniczący zachęcił do dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Nie było pytań, wątpliwości zatem  przedstawił projekt uchwały i poddał pod 
głosowanie, został przyjęty jednogłośnie  14 głosami „za”. 
 
Podjęto uchwałę Nr XIV/84/2015 w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy 
finansowej. 
 
Przewodniczący – powiedział, że projekt budżetu był omawiany szczegółowo na 
wszystkich komisjach przez Panią Wójt i Panią Skarbnik. Wszystkie komisje 
pozytywnie zaopiniowały projekt budżetu na 2016 rok. Następnie odczytał uchwałę 
Nr 583/2015 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu z dnia 
11 grudnia 2015 r. w sprawie opinii o przedłożonym projekcie uchwały budżetowej 
Gminy Skoroszyce na 2016 r. Gminy Skoroszyce. 
Opinia była  pozytywna. 
Po tym odczytał Uchwałę Nr 584/2015 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Opolu z dnia 11 grudnia 2015r. w sprawie opinii o możliwości 
sfinansowania deficytu określonego w projekcie uchwały budżetowej Gminy 
Skoroszyce na 2016 rok, która również była pozytywna. 
 
Przewodniczący – zachęcił do dyskusji i zadawania  pytań  do przedłożonego 
projektu budżetu na przyszły rok 
Nie było  pytań, radni uznali, iż  wszystkie wątpliwości  zostały wyjaśnione na 
posiedzeniach komisji. 
 
Wobec powyższego przewodniczący przedstawił projekt uchwały i poddał pod 
głosowanie, radni przyjęli jednogłośnie 14 głosami „za”. 
uczestniczyła  radna Anna Słowiak. 
 
Podjęto uchwałę Nr XIV/85/2015  w sprawie uchwały budżetowej na 2016 rok. 
 
Przewodniczący podziękował radnym, a Pani Wójt życzył zrealizowania wszystkich 
zamierzeń ujętych w już podjętym budżecie. 
 
p. Wójt – podziękowała wszystkim radnym za przyjęcie budżetu na 2016 rok, aa 
aktywny  udział przy omawianiu projektu na komisjach. Podziękowała za wszelką 
okazaną pomoc przy realizacji budżetu w 2015 roku. Wyraziła nadzieję, że 
realizacja budżetu w przyszłym roku będzie równie dobra, jak w obecnym. 
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Obrady opuścili radny Ryszard Kaczmarczyk i radna Urszula Fornalik. Od tej chwili 
w sesji udział wzięło 12 radnych. 
 
Ad 7 
 
Projekt uchwały był omawiany na wszystkich komisjach, pozytywnie zaopiniowany, 
nie było pytań, zatem przewodniczący przedstawił projekt uchwały i poddał pod 
głosowanie, przyjęto jednogłośnie 12 głosami „za”. 
 
Podjęto uchwałę Nr XIV/86/2015 w sprawie Wieloletniego Programu Współpracy 
z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 
ustawy o działalności pożytku publicznego i wolontariacie na lata 2016 – 2018. 
 
Ad 8 
 
Projekt uchwały był omawiany na wszystkich komisjach, pozytywnie zaopiniowany, 
nie było pytań, zatem przewodniczący przedstawił projekt uchwały i poddał pod 
głosowanie, przyjęto jednogłośnie 12 głosami „za”. 
 
Podjęto uchwałę Nr XIV/87/2015  w sprawie uchwalenia Gminnego Programu  
Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ofiar Przemocy w Rodzinie na 
terenie Gminy Skoroszyce. 
 
 
Ad 9 
 
Projekt uchwały był omawiany na wszystkich komisjach, pozytywnie zaopiniowany, 
nie było pytań, zatem przewodniczący przedstawił projekt uchwały i poddał pod 
głosowanie, przyjęto jednogłośnie 12 głosami „za”. 
 
Podjęto uchwałę Nr XIV/88/2015 w sprawie przyjęcia zmiany Statutu Związku 
Gmin Śląska Opolskiego w Opolu. 
 
Ad 10 
 
Projekt uchwały był omawiany na wszystkich komisjach, pozytywnie zaopiniowany, 
nie było pytań, zatem przewodniczący przedstawił projekt uchwały i poddał pod 
głosowanie, przyjęto jednogłośnie 12 głosami „za”. 
 
Podjęto Uchwałę Nr XIV/98/2015 w sprawie w sprawie wyrażenia zgody na 
przedłużenie umowy dzierżawy na kolejne 3 lata. 
 
Ad 10a 
 
p. Skarbnik Piela – wyjaśniła, że część należności za wykonywane zadanie już 
zostało zapłaconych, pozostało do przeniesienia na rok przyszły  208 000 zł. 
 
przew. Sokołowski – powiedział, że Komisja Oświaty wnioskowała o dłuższy termin 
zapłaty niż to jest w projekcie uchwały. Wniosek Komisji to 31.05.2016r. 
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Radni zaakceptowali propozycję Komisji Oświaty. 
Nie było  pytań, zatem przewodniczący przedstawił projekt uchwały i poddał pod 
głosowanie, przyjęto 1 głosami „za”, przy 1 „wstrzymującym”. 
 
Podjęto uchwałę Nr XIV/90/2015 w sprawie ustalenia wykazu wydatków 
niewgasających z upływem roku budżetowego 2015, oraz określenia 
ostatecznego  terminu dokonania wydatków. 
 
Ad 10b 
 
Przewodniczący wprowadzając ten temat do porządku obrad wyjaśnił dlaczego 
należy podjąć taką uchwałę.  
Nie było pytań, wobec czego przewodniczący przedstawił projekt uchwały i poddał 
pod głosowanie, przyjęto jednogłośnie 12 głosami „za”. 
 
Podjęto uchwałę Nr XIV/91/2015 w sprawie uchylenia uchwały Nr XIII/81/15 
Rady Gminy Skoroszyce z dnia 27 listopada 2015r. w sprawie  przystąpienia do 
sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
obrębu Makowice. 
 
Ad 10c 
 
W ślad za poprzednią uchwałę należy podjąć uchwałę o przystąpieniu do zmiany 
planu zagospodarowania przestrzennego dla wsi Makowice z prawidłową podstawą 
prawną i bardziej czytelną mapką obrębu Makowic. 
Nie było pytań, zatem przewodniczący przedstawił projekt uchwały i poddał pod 
głosowanie, przyjęto jednogłośnie 12 głosami „za”. 
 
Podjęto uchwałę Nr XIV/92/2015 w sprawie  przystąpienia do sporządzenia 
zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części obrębu 
Makowice. 
 
Ad 11 
 
Na interpelacje z poprzedniej sesji odpowiedziała p. Wójt Barbara Dybczak: 
 
W sprawie dodatkowego odbioru popiołu z posesji, będzie taki odbiór dodatkowy około 12-
tego każdego miesiąca w sezonie grzewczym. 

1. Ul. Szkolna w Chróścinie- wymiana kanalizacji i zmiana nawierzchni planowana w 
najbliższej przyszłości, w roku 2016. 

2. Autobus o 6.15 do Nysy .Potencjalne zainteresowanie 8 osób. 
3. Jeśli idzie o wjazd z dr. woj. 416 do m. Pniewie i na ul. Szkolna w Chróścinie, 

odniosłam się w sprawozdaniu wójta. 
4. Sprawa zgłaszana przez P. Sołtysa ze Skoroszyc związana z popiołem. Ustalono, że od 

IX do IV wywóz jest 1 raz na miesiąc, tak jak było wnoszone przez wnioskodawcę. 
Regularne wywozy. W okresie letnim jednorazowo w lipcu.  

5. Sprawa P. Sołtysa z Makowic, ścinka poboczy – zostało złożone wstępne zapytanie 
ofertowe o cenę metra bieżącego. Zobaczymy, jakie koszty, wybierzemy sposób 
realizacji, całościowe, czy etapowanie. 
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6. Topole na os. Zacisze, zadania zostało wykonane, dokonano wycinki. 
7. Tauron, inter. P . Klimas – zgłoszono usterkę, z rozmowy z P. Sołtysem wiem, że 

lampy świecą, wystosowaliśmy pismo z prośbą dotyczącą systematyczności usuwania 
usterek.  

 
 
Ad 12 
 
Sołtys Chróściny Krzysztof Bryła – prosi o poprawienie studzienki  kanalizacyjnej 
przy posesji  na ulicy Dolnej Nr 21 w Chróścinie przy wejściu na boisko w 
Chróścinie. 
 
Ad 13 
 
Wobec wyczerpania wszystkich tematów porządku obrad, przewodniczący zamknął 
sesję życząc wszystkim dobrego Nowego 2016 Roku. Życzenia pomyślności w 
Nowym Roku złożyła także p. Wójt. 
 
Protokolant:        Przewodniczący obrad 
Barbara Janik – Zawada                          Henryk Sokołowski 
 
 
 
 
 
 


